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Referat fra Bestyrelses- og Klubformandskonference 2023. 

 
 

Program for Bestyrelses- og 
Klubformandskonferencen den 1. og 2. november 2023 

  
Onsdag den 1. november 2023 

11.15 – 12.00 Ankomst og indkvartering 

12.00 – 13.00 Frokost 

13.10 – 13.20 Åbning af konferencen 

13.20 – 14.00 Fusionen med TAT v/Ole Pedersen og GDPR v/Marianne 

14.00 – 14.40 emner fra klubformændene 
                        
14.40 – 15.00 Kaffepause 

15.00 – 16.00 Orientering fra klubformændene 

16.00 – 18.00 socialt arrangement 
   
19.00     Middag 

Torsdag den 2. november 2023 

07.00 – 08.30 Morgenmad 

08.45 – 09.15 Orientering fra bestyrelsen, opsamling og oplæg til dagens 
                       drøftelser 

 
09.15 – 10.45 Klubformandsmøde/bestyrelsesmøde 

 
10.45 – 11.00 pause 
       
11.00  – 11.45 Nyt fra DTS og Skatteforvaltningen v/Jørn Rise 

11.45 – 12.00 opsamling og afslutning af konferencen 

12.00     frokost og hjemrejse 
 

Der var til behandling på konferencen indkommet forslag fra: 
 
Seniorklubben Told & Skat Syd- og Vestsjælland 
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Bestyrelsen i Seniorklubben Told og Skat Syd- og Vestsjælland har et ønske om at få adgang til 
seniorforeningens hjemmeside, således at seniorklubben får mulighed for lægge opslag mv. op, 
uden at vi skal igennem seniorforeningens sekretær.  
 
Udover diverse opslag om arrangementer mm., indeholder seniorklubbens hjemmeside ikke 
særligt mange informationer om den lokale klub.  
 
Fra DTS`s hjemmeside er der via bjælker øverst på siden adgang til: 
 
Foreningen – Bestyrelsen – Generalforsamling – Seniorklubber – Aktiviteter – Kontakt,  
 
De oplysninger som fremkommer ved at trykke på en af de overskrifter, vedrører seniorforeningen, 
og det er de samme adgange og oplysninger som kan tilgås fra seniorklubbens hjemmeside. 
Herudover kan medlemmer se de lokale opslag.  
 
Udover at få adgang til hjemmesiden, som der linkes til via DTS, med mulighed for selv at 
organisere indholdet, ønsker vi at siden i højere grad afspejler de lokale foreninger.  
 
 
Seniorklubben Told & Skat Køge 
I fortsættelse af sidste års sammenkomst samt vores forslag omkring synliggørelse af mulighed for 
aktive ansatte +55, at blive medlemmer i en af seniorklubberne, bl.a. med indhold fra Horsens 
"hvervepapir". 
 
På DTS hjemmeside fremgår det, at medlemmer, er er pensionerede fra Skatteministeriet bevarer 
DTS medlemskab, ligesom AC og HK har mulighed for et medlemskab af Seniorforeningen. 
 
Der synes ikke, at have været eller at være tydelig information om muligheden for aktive +55 at 
blivemedlemmer i en af vore klubber. Hvad er status på sådan et opslag/indlæg. 
 
Desuden ønskes et lignende opslag medtaget, målrettet mod AC og HK. (Seniorforeningens 
bestyrelse har meddelt, at en orientering for AC/HK ikke er mulig i medlemsbladene).  Det kunne 
tænkes en anden indgangsvinkel til AC/HK ansatte i Skatteministeriet. 
 
 
Konferencen 
Formanden Marianne Nielsen bød velkommen til konferencen med en særlig velkomst til den nye 
klubformand fra Aarhus og de suppleanter, som deltog for klubformændene nemlig fra Horsens, 
fra Randers, fra Thisted og fra Esbjerg samt en stor tak til formanden fra Randers og sekretæren 
fra Randers for det store arbejde med at arrangere det praktiske for konferencen. 
Også en særlig velkommen til Ole P. DTS, som er foreningens kontaktperson og repræsentant for 
Fondet af 1844. 
 
Fusionen med TAT 
Ole P, DTS orienterede om forløbet med fusionsforberedelserne mellem DTS og TAT, som blev 
igangsat for et par år siden. 
Fusionen har været med DTS-kongres den 24. – 25. oktober 2023, hvor fusionen blev godkendt. 
Der bliver herefter en ekstraordinær kongres den 15. november 2023 med deltagelse af DTS-
repræsentanterne og TAT`s repræsentanter, og hvor den endelige fusion er et af 
programpunkterne. 
En fusion vil betyde, at sekretariatsmedarbejderne i TAT overflyttes til DTS og TAT bliver en 
selvstændig afdeling i DTS i lighed med Seniorforeningen. 
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Efter en fusion vil Seniorforeningen Told & Skat, vil arbejdet med en fusion mellem de 2 
organisationers seniorklubber blive igangsat. 
 
 
GDPR 
Marianne oplyste, at der har været et møde mellem Seniorforeningen og DTS om selvstændig 
dataansvar for seniorklubberne. 
Knud havde udarbejdet et oplæg til en skabelon, som klubberne kunne bruge til vedtagelse af 
dataansvaret. 
Oplægget blev omdelt og gennemgået af Knud. Knud gjorde opmærksom på, at der bl.a. skal 
være en beskrivelse af 

- hvordan og hvilke oplysninger der arkiveres 
- hvilke oplysninger der registreres for medlemmer i klubben 
- regler for sletning af data, herunder udmeldte medlemmer 

 
Der blev også gjort opmærksom på, at et medlem altid skal kunne få oplyst, hvad der er registreret 
på vedkommende. 
 
Klubberne får tilsendt skabelonen og skal udfylde denne, som skal underskrives af formanden og 
derefter sendes til Seniorforeningens sekretær (helst som scannet dokument). 
 
Der er sket mindre ændringer i forbindelse med benyttelsen af sikker mail, hvilket har bevirket, at 
nogle klubber har haft problemer med at benytte ”sikker mail”. 
Forholdet skulle være afklaret og samtlige klubformænd tilkendegav af de igen kunne bruge 
”sikker mail”. 
 
Der har været forespørgsel efter kurser i benyttelse og installation af ”sikker mail”.  
Dette har været drøftet med Hans Holmer, DTS, som er kontaktpersonen på området. 
Erfaringerne fra de tidligere kurser viser imidlertid, at det ikke er hensigtsmæssigt med denne 
kursusform. 
Det er derfor aftalt, at der ved problemer med ”sikker mail” kan ske kontakt direkte til Hans 
Holmer, som vil forsøge at afklare eventuelle problemer virtuelt eller ved mindre møder. 
 
Da der ikke må være anført personlige mailadresser på Seniorforeningens hjemmeside under den 
enkelte klub, blev det aftalt, at kun formanden anføres med mailadresse (DTS-mail) og eventuel 
tlf.nr. 
Øvrige bestyrelsesmedlemmer m.fl. anføres alene med navn. 
Der oplyses ikke private adresser på hjemmesiden. 
 
Den enkelte klub afgør selv, hvem der i bestyrelsen skal have en ”sikker mail”, men opfordringen 
er, at det udover formanden eksempelvis kun er kasserer og sekretær. 
 
Seniorsammenkomster 
Omkring Skatteforvaltningens seniorsammenkomster blev Skatteforvaltningens tilskud på kr. 100 
drøftet. 
Marianne har været i kontakt med Skatteforvaltningen om tilskuddet, og en eventuel regulering vil 
blive taget op på evalueringsmødet med Skatteforvaltningen den 22. november 2023. 
Evalueringen af seniorsammenkomsterne behandles på formandsmødet. 
 
Orientering fra klubberne og klubformændenes møde 
Den enkelte klub orienterede om forhold i klubben, arrangementer m.m. 
Specielt har de afholdte og planlagte arrangementer stor interesse som inspiration. 
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Det blev tilkendegivet, at det er hensigtsmæssigt, at klubberne lægger aktivitetsplaner på 
hjemmesiden, så alle klubberne kan hente inspiration. 
 
Seniorklubben København orienterede om en anonym mail, hvor afsenderen, som oplyser, at de 
er en gruppe medlemmer, rejser kritik af formandens virke og de steder, hvor arrangementerne 
holdes. 
Seniorklubben har undtagelsesvis svaret på den anonyme mail og tilbudt et møde om det 
påpegede, men samtidigt oplyst, at anonyme mails fremover ikke vil blive besvaret. 
 
Referat klubformandsmøde 
Følgende 4 punkter til drøftelse: 

1. Seniorsammenkomster 

2. Fusion med TAT 

3. Medlemstilbud 

4. Tillidsmandskonference 2024 

Ad 1. Seniorsammenkomster 
Enighed om det har været nogle gode seniorsammenkomster rundt omkring i landet, men selvfølgelig er der 
plads til forbedringer nogle steder. Traktementet har bl.a. været lidt beskeden og et sted problem med at låne 
lokaler på skattecenteret, så man i stedet måtte leje lokaler ude i byen.  
Der er blandt deltagerne enighed om, at beløbet fra SKAT skal søges forhøjet fra 100 kr. til 200 kr., så det 
bliver det samme, som man får fra Fonden 200 kr. Dvs. at man fremadrettet får i alt 400 kr. at lave 
seniorsammenkomst for pr. deltager. 
Drøftet mulighed for at få regnskab over seniorsammenkomsten fra SKAT til orientering. 
Vigtig at klubberne gennemgår SKATs medlemslister, så flest mulige af tidligere ansatte får tilsendt 
indbydelse og dermed mulighed for at deltage. 
Problem med information med tid og sted, hvis en senior fra eget skattecenter ønsker at deltage ved et andet 
skattecenter. 
Ad 2. Fusion med TAT 
Enighed om det er god ide at optage seniorer fra TAT, hvis TAT bliver medlem af DTS på kongressen i 
november 2023. 
Ad 3. Medlemstilbud 
Drøftet biograftilbud fra Tjenestemændenes Forsikring (TJM), som nogle klubformænd havde modtaget 
igennem deres tillidsrepræsentant i SKAT. 
Besluttet at klubformændene skal prøve at rette henvendelse til tillidsrepræsentanterne i deres lokale 
Skattecenter og evt. også til den lokale forsikringsagent i TJM for at modtage disse tilbud til gavn for vores 
medlemmer. 
Ad. 4. Tillidsmandskonference 2024 
Drøftet tillidsmandskonference 2024. Enighed om at støtte Trekantsområdets tilbud om at arrangere en 
konference i Vejle i uge 45 i 2024. 
 
 
Forslag fra klubberne 
Formanden fra Seniorklubben Told & Skat Køge supplerede det skriftlige indslag med, at der ikke 
på hjemmesiden fremgår noget om medlemskab for 55+. 
Ole P. meddelte, at han synliggør muligheden for 55+ medlemskab på hjemmesiden. 
 
Formanden for Seniorklubben Syd- og Vestsjælland supplerede det skriftlige indlæg med, at 
klubben har en hjemmeside, hvor der ligger historiske oplysninger om klubben, som man gerne vil 
have ind på Seniorforeningens hjemmeside. 
Ole P. meddelte, at han ser på problemer om det kan lade sig gøre. 
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Med hensyn til det ønskede om, at klubben kan få adgang til selv at kunne redigere på 
hjemmesiden, meddelte Ole P., at der ikke kan blive givet adgang til, at klubberne selv kan 
redigere på hjemmesiden, men at materiale fra klubberne til hjemmesiden fortsat skal sendes til 
Seniorforeningens sekretær. 
 
Seniorforeningen 
Marianne orienterede om, hvad seniorforeningen bl.a. arbejder med, således 

- OK24 hvor kravet er at procentreguleringen af tjenestemandspensioner fastsættes til den 
samlede ramme, der afsættes til egentlige lønformål. 

- at der har været møde med de øvrige pensionistsammenslutninger om det fælles krav 
- at der er afholdt 58+ møder, som PFA og DTS samarbejder om, og hvor Seniorforeningen 

har været repræsenteret med oplysninger om mulighederne for medlemskab i 
Seniorforeningen for 55+, HKere og ACere. 

- at Seniorforeningens generalforsamling 2024 afholdes den 16. april 2024. 
- at Skatteforvaltningen har brug for flere kompetente telefonpassere i områderne Ribe – 

Esbjerg – Svendborg, hvorfor seniorerne opfordres til at melde ind. 
 
Bestyrelses- og klubformandskonferencen 2024 
Det blev aftalt, at Seniorklubben Trekantområdet står for det praktiske arrangement for 
konferencen i 2024, som skal være i uge 45. 
 
Forbundsformand Jørn Rise 
Jørn Rise orienterede om 

- at der er afholdt bestyrelsesmøde i CO10, hvor kravene til OK24 blev behandlet således 
også kravet til regulering af tjenestemandspensioner 

- de igangværende 3 punkts forhandlinger 
- omtalte SKAT`s del af samfundsopgaven således, bl.a. toldstyrelsen, som undergår en 

større omorganisering 
- at der fortsat er store udfordringer på vurderingsområdet, såvel IT-området som den store 

personalemæssige udskiftning 
- at der generelt sker stor udskiftning af medarbejdere i SKAT, således udskiftes 1.500 

medarbejder hver år ud af 12.500 medarbejdere 
- at der arbejdes med etablering af nye sommerboliger i Løkken, samt at der overvejes køb 

af yderligere sommerhuse i både indland og udland 
 
Afslutning 
Marianne afsluttede konferencen med at takke for formændenes engagement i de 2 dage og 
medvirken til, at det blev en god konference. 
 
 
 


